

基隆青波 Keelung Sea Change

2026 基隆國際青年設計跨域交流工作坊 報名簡章

一、宗旨

本工作坊旨在強化基隆城市競爭力，透過「2026 基隆國際青年設計跨域交流工作坊」匯聚臺、日、韓設計導師，引領國內外青年學員展開跨國協作。活動透過實地踏查深入基隆在地文史脈絡，將國際設計視野轉化為具體的創意提案，為基隆的都市發展注入新創動能。

二、設計議題

- 義二路街區美化與立面改造
- 美術館動線與指標設計

三、報名資格

凡 20-45 歲具設計相關專業、科系背景，具有獨立完成完整設計提案之臺灣籍或外國籍青年設計師皆可報名。

四、招生人數

共 20 人 (臺灣籍學員名額共 12 名，日韓等國際籍學員名額共 8 名。)

五、活動時間

2026 年 8 月 23 日 (日) 至 8 月 25 日 (二)

六、活動地點

基隆美術館 | 基隆市中正區港通里信一路 181 號

七、報名時間

2026 年 6 月 01 日 (一) 至 6 月 21 日 (日) 23:59 止

八、報名費用

本工作坊全額免費，提供三日工作坊之師資、場地及餐食安排。

九、報名辦法

- 1.即日起至 2026 年 6 月 21 日 (日) 23:59，填寫線上 google 表單進行報名。
- 2.報名截止後，主辦單位以書面審查，凡設計相關經驗者優先通過徵選，於 2026 年 6 月 29 日 (一) 前寄發**錄取通知**；名額有限，故額滿未入選者，恕不另行通知。
- 3.本工作坊全額免費，唯確保活動順利進行，須於收到錄取通知後繳交**保證金新台幣 1,000 元**，繳費期限至 2026 年 7 月 20 日 (一)。全程參與者將於 2026 年 8 月 25 日 (二) 活動結束當日全額退費，未全程參與者，恕不退還保證金；全程參與並完成成果發表者，頒發研習證書。
- 4.保證金收款帳戶

銀行名稱：國泰世華商業銀行-中崙分行 (0131232)

帳戶號碼：1230-3500-1161

帳戶名稱：桔禾創意整合有限公司

十、課程規劃

本次工作坊為期三天，在有限時間下進行設計發想、創作與產出。

透過國際導師的帶領、參與學員分組團隊合作進行創作與提案至少一件，

以多元呈現方式於成果發表會上實體化設計提案，展現青年設計的實踐力與想像力。

日期	時間	內容
8/23 (日)	8:30-9:00	報到
	9:00-10:00	開場/交流會
	10:00-11:00	設計議題說明

	11:00-12:00	分組交流
	12:00-13:00	午餐休息時間
	13:00-16:00	戶外實地踏查
	16:00-17:00	小組討論
8/24 (一)	8:30-9:00	報到
	9:00-12:00	設計議題創作與討論
	12:00-13:00	午餐休息時間
	13:00-17:00	設計議題創作與討論
	17:00-18:00	晚餐休息時間
	18:00-20:00	設計議題創作與討論
8/25 (二)	8:30-9:00	報到
	9:00-12:00	成果發表會準備、佈展
	12:00-13:00	午餐休息時間
	13:30-14:00	成果發表會入場
	14:00-16:00	成果發表會

十一、注意事項

1. 敬請自備筆記型電腦或平板電腦等設備，以利創作及討論進行。
2. 活動過程將會進行影像紀錄（如照片、影片），並將用於基隆潮嚮粉絲專頁進行成果紀錄及相關宣傳。

十二、洽詢方式

電話：02-27209677 #124 張小姐

郵件：cc94015786@gmail.com

Keelung Sea Change

2026 International Youth Design Workshop

1. Purpose

This program aims to enhance Keelung's international urban competitiveness by convening design mentors from Taiwan, Japan, and South Korea for the "2026 International Youth Design Workshop." The workshop leads domestic and international youth participants through cross-border collaboration and in-depth field research into Keelung's local cultural and historical context. By transforming international design perspectives into concrete creative proposals, the program injects innovative momentum into Keelung's urban development fabric.

2. Design Topics

- Yi 2nd Road District Beautification and Facade Renewal
- Keelung Museum of Art Circulation and Signage System Design

3. Eligibility

Open to Taiwanese or foreign designers aged 20–45 with a background in design-related professions or academic departments, who possess the capability to independently complete a full design proposal.

4. Capacity

Total: 20 participants (12 spots for Taiwanese participants and 8 for international participants from Japan, South Korea, etc.)

5. Date

Sunday, August 23 – Tuesday, August 25, 2026

6. Venue

Keelung Museum of Art

Address | No. 181, Xin 1st Rd., Zhongzheng Dist., Keelung City, Taiwan

7. Registration Period

Monday, June 1 – Sunday, June 21, 2026

Deadline: Sunday, June 21, 2026, 11:59 PM (GMT+8)

8. Registration Fee

The Workshop is free of charge. Admission includes 3-day expert mentorship, venue access, and all meals.

9. Application Process

- **How to Apply:** Submit the Google Form by Sunday, June 21, 2026 (11:59 PM, GMT+8).
- **Selection:** Applicants with design experience will be prioritized. Admission notices will be sent by Monday, June 29, 2026. We regret that only selected candidates will be notified.
- **Fees & Deposits:**
 - **Cost:** Fully free of charge.
 - **Deposit:** NT\$1,000.To secure your spot after receiving the admission notice, the deposit must be paid by **Monday, July 20, 2026**.
- **Refund & Certificate Policy:** A full refund will be issued on the final day of the workshop (**Tuesday, August 25, 2026**) to participants who maintain full attendance.
Please note that the deposit is non-refundable for those who do not complete the entire program.
- **Certification:** A Certificate of Completion will be issued to those who complete all sessions and the final presentation.
- **Deposit Payment Account:**
 - **Bank Account Number:** 1230-3500-1161
 - **Account Name:** UID Create Co., Ltd.

10. Agenda

- **Intensive Creation:** A 3-day journey from ideation to final output.
- **Expert Mentorship:** Collaborative teamwork guided by international professionals.
- **Tangible Results:** Materializing design proposals through diverse showcases.
- **Youth Impact:** Demonstrating the imaginative and practical power of young designers.

Date	Time	Activities
8/23 (Sun.)	8:30-9:00	Registration
	9:00-10:00	Opening
	10:00-11:00	Design Theme
	11:00-12:00	Group Discussion
	12:00-13:00	Lunch
	13:00-16:00	Outdoor Cultural Field Study
	16:00-17:00	Group Discussion
8/24 (Mon.)	8:30-9:00	Registration
	9:00-12:00	Workshop
	12:00-13:00	Lunch
	13:00-17:00	Workshop
	17:00-18:00	Dinner
	18:00-20:00	Workshop
8/25 (Tue.)	8:30-9:00	Registration
	9:00-12:00	Exhibition Installation
	12:00-13:00	Lunch
	13:30-14:00	Guest Registration
	14:00-16:00	Presentation & Opening

11. Attention

- Please bring your own laptop or tablet for design activities and group discussions.
- Please be advised that this event will be documented through photography and videography. The captured media will be used for final reports and promotional purposes on the 基隆潮嚮 Facebook fan page.

12. Contact Information

Tel: +886-2-27209677 ext. 124 (Ms. Chang)

Mail: cc94015786@gmail.com